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Br.0012.7.2023 

 

Protokół Nr 30/2023 

z posiedzenia Komisji Rewizyjnej  

Rady Powiatu Mławskiego  

odbytego w dniu 28 sierpnia 2023 roku 

pod przewodnictwem 

Pana Zbigniewa Markiewicza – Wiceprzewodniczącego Komisji  

 

 

 

Punkt 1 

Otwarcie posiedzenia. 

 

Pan Zbigniew Markiewicz- Wiceprzewodniczący Komisji 

Otworzył trzydzieste posiedzenie Komisji, powitał członków Komisji oraz zaproszonych gości. 

 

Punkt 2 

Stwierdzenie prawomocności obrad. 

 

Pan Zbigniew Markiewicz- Wiceprzewodniczący Komisji 

Poinformował, że w posiedzeniu uczestniczy 4 członków Komisji, wobec czego obrady są 

prawomocne. 

 

Punkt 3 

Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji. 

 

Komisja jednogłośnie przyjęła protokół Nr 29/2023. 

 

Punkt 4 

Uchwalenie porządku obrad. 

 

Pan Zbigniew Markiewicz- Wiceprzewodniczący Komisji 

Zaproponował następujący porządek obrad: 

 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji. 

4. Uchwalenie porządku obrad. 

5. Informacja na temat organizacji roku szkolnego 2023/2024 w szkołach prowadzonych przez          

 powiat mławski. 

6. Zapytania i wolne wnioski. 

7. Zamknięcie posiedzenia. 

 

 

Komisja jednogłośnie przyjęła porządek obrad zaproponowany przez Wiceprzewodniczącego 

Komisji. 
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Punkt 5 

Informacja na temat organizacji roku szkolnego 2023/2024 w szkołach prowadzonych przez 

powiat mławski. 

 

Pani Bożena Tomkiel- Dyrektor Wydziału Edukacji i Zdrowia 

Poinformowała, że rozpoczęcie roku szkolnego 2023/2024 odbędzie się 4 września 2023 roku.  

W czerwcu 2023 roku odbyły się trzy konkursy na dyrektorów szkół. Konkurs na dyrektora  

I Liceum Ogólnokształcącego im. Stanisława Wyspiańskiego w Mławie, gdzie został wybrany 

dotychczasowy dyrektor pan Marek Kiełbiński, konkurs na dyrektora Zespołu Szkół nr 3 im. 

Marszałka Józefa Piłsudskiego w Mławie, gdzie dyrektorem został również ówczesny dyrektor pan 

Stefan Wojnarowski. Ostatnim konkursem był konkurs na dyrektora Poradni Psychologiczno-

Pedagogicznej w Mławie, gdzie została wybrana pani Julita Jerzewska (pedagog). Poprzednia pani 

dyrektor nie przystąpiła do konkursu. 

 

Pan Zbigniew Markiewicz- Wiceprzewodniczący Komisji 

Zapytał, czy dotychczasowa dyrektor Poradni Psychologiczno-Pedagogicznej nie pracuje już w 

Poradni? 

 

Pani Bożena Tomkiel- Dyrektor Wydziału Edukacji i Zdrowia 

Odpowiedziała, że dotychczasowa dyrektor Izabela Wiśniewska nie chciała kandydować i wróciła 

do swoich obowiązków jako psycholog w tejże poradni. 

 

Pani Elżbieta Bieńkowska- Sekretarz Komisji 

Zapytała, czy była duża konkurencja na poszczególne stanowiska dyrektorów? 

 

Pani Bożena Tomkiel- Dyrektor Wydziału Edukacji i Zdrowia 

Odpowiedziała, że w każdej placówce było po jednym kandydacie na dyrektora. Uważa, że każdy 

bardzo racjonalnie podchodzi do pracy dyrektora i tematów z nią związanych. 

Odnośnie liczby uczniów w szkołach ponadpodstawowych w Mławie poinformowała, że w  

I Liceum jest 557 uczniów w 21 oddziałach, w Zespole Szkół nr 1 – 601 uczniów w 24 oddziałach, 

w Zespole Szkół nr 2 – 552 uczniów w 22 oddziałach, w Zespole Szkół nr 3 – 497 uczniów w 20 

oddziałach, w Zespole Szkół nr 4 – 651 uczniów w 24 oddziałach, w Specjalnym Ośrodku Szkolno-

Wychowawczym – 148 uczniów w 24 oddziałach, w tym 7 grup przedszkolnych. Zaznaczyła, że 

rośnie liczba grup przedszkolnych w Specjalnym Ośrodku. Na początku działalności Ośrodka był 

jeden oddział, później dwa, trzy, w 2022 roku 5 oddziałów, natomiast obecnie jest aż 7. Liczba 

dzieci wymagających specjalnych potrzeb edukacyjnych rośnie. Jest to zauważane we wczesnym 

wspomaganiu rozwoju dziecka. Na rok szkolny 2023/2024 planowane było 150 dzieci a jest 200. 

 

Pan Zbigniew Markiewicz- Wiceprzewodniczący Komisji 

Zapytał, czy budżetu jest wystarczający dla wszystkich dzieci? 

 

Pani Bożena Tomkiel- Dyrektor Wydziału Edukacji i Zdrowia 

Powiedziała, że istnieje możliwość wystąpienia o zwiększenie zadań oświatowych. Natomiast są 

brane pod uwagę również szkoły prowadzone przez inny organ. Do 30 września jest czas aby 

określić ostateczny stan liczby uczniów w poszczególnych placówkach.  

 

Pan Zbigniew Markiewicz- Wiceprzewodniczący Komisji 

Zapytał, czy jest planowana redukcja etatów nauczycielskich w mławskich placówkach? 

 

Pani Bożena Tomkiel- Dyrektor Wydziału Edukacji i Zdrowia 

Odpowiedziała, że nie. W roku szkolnym 2023/2024 część nauczycieli w zależności od przedmiotu 

może nawet przekraczać liczbę 1,5 etatu z uwagi na zwiększoną liczbę uczniów. Nie ma żadnej 
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redukcji, nauczyciele są obłożeni „godzinami”. Jest pełna obsada nauczycielska, nie ma braków 

kadrowych. Do wszystkich zawodów, których kształcą szkoły prowadzone przez powiat mławski są 

nauczyciele zawodowcy plus nauczyciele ogólnokształcący i pedagodzy specjalni, psycholodzy. 

 

Pan Zbigniew Markiewicz- Wiceprzewodniczący Komisji  

Zadał pytanie, czy w Zespole Szkół nr 1, czyli w Budowlance są fachowcy kierunków budowlanych? 

 

Pani Bożena Tomkiel- Dyrektor Wydziału Edukacji i Zdrowia 

Odpowiedziała, że tak. Jest pełna obsada, to najważniejsze. 

Kontynuując swoją wypowiedź powiedziała, że razem ze Specjalnym Ośrodkiem Szkolno-

Wychowawczym jest 3 006 uczniów w 135 oddziałach, w tym 7 grup przedszkolnych. Bez Ośrodka 

Szkolno-Wychowawczego jest 2 858 uczniów, w 111 oddziałach. Jest to więcej niż w ubiegłym 

roku o 205 uczniów i 4 oddziały.  

 

Pan Zbigniew Markiewicz- Wiceprzewodniczący Komisji  

Zapytał, czy wiadoma jest liczba uczniów z innych powiatów uczęszczająca do mławskich szkół? 

 

Pani Bożena Tomkiel- Dyrektor Wydziału Edukacji i Zdrowia 

Powiedziała, że na ten moment dokładna liczba nie jest znana, natomiast może przygotować 

zestawienie. Na pewno do szkół prowadzonych przez powiat mławski uczęszczają uczniowie z 

innych powiatów, np. z powiatu żuromińskiego, działdowskiego, nidzickiego, przasnyskiego.  

Może to być około 60 uczniów. Są też uczniowie z powiatu mławskiego, którzy także uczęszczają 

do szkół poza granicami powiatu, np. do Przasnysza, do Ciechanowa, do Żuromina, do Iłowa, do 

Zielonej (kierunek technik rolnictwa).  

Dodała, że liczba nauczań indywidualnych w szkołach prowadzonych przez powiat mławski 

przedstawia się to następująco: w ZS nr 1 – 2 nauczania indywidualne, w ZS nr 2 – 4 nauczania 

indywidualne. W Specjalnym Ośrodku Szkolno-Wychowawczym jest 5 uczniów na nauczaniu 

indywidualnym i 8 wychowanków odbywających indywidualne zajęcia rewalidacyjno-

wychowawcze (po 10 godzin na każdego ucznia). W ubiegłym roku było ponad 30 nauczań 

indywidualnych.  

 

Pan Zbigniew Markiewicz- Wiceprzewodniczący Komisji  

Powiedział, że powiat nie ma wpływu na taką sytuację. Jeżeli wystawione jest orzeczenie lekarskie 

ucznia, to należy je wykonać. W wypadku nie wykonania zostałyby wyciągnięte konsekwencje 

prawne.  

 

Pani Bożena Tomkiel- Dyrektor Wydziału Edukacji i Zdrowia 

Dodała, że Poradnia Psychologiczno-Pedagogiczna musi dać wskazanie do nauczania 

indywidualnego.  

Przedstawiła również liczbę uczniów i oddziałów w poszczególnych typach szkół powiatu 

mławskiego. W technikach jest 58 oddziałów i 1 450 uczniów, co stanowi 50,73 %, w branżowej 

szkole pierwszego stopnia – 14 oddziałów i 372 uczniów – 13,2 %. Razem kształcenie zawodowe 

podjęło prawie 64 % uczniów. W liceach ogólnokształcących – razem 39 oddziałów, co stanowi 

36,25 % wszystkich uczniów. Zrekrutowanych zostało więcej uczniów niż było planowane, zostały 

utworzone dwa oddziały dodatkowe. W Zespole Szkół nr 4 było bardzo duże zainteresowanie. 

Technik rachunkowości był połączony z technikiem handlowcem – zostały utworzone dwa odrębne 

oddziały po 30 osób. W Zespole Szkół nr 1 był planowany pełen oddział – 30 osób technika 

budownictwa, natomiast zostało tylko 13 chętnych, więc zmniejszono o połowę. Planowany był 

również technik programista - pół oddziału (wzorem poprzedniego roku szkolnego), natomiast przy 

dużym zainteresowaniu został utworzony cały oddział. Dodatkowo, wyjątkowo było duże 

zainteresowanie kształceniem na kierunku technik elektryk, gdzie był planowany jeden oddział a 

powstało dodatkowo pół oddziału. To powód do dumy, że szkoły ponadpodstawowe powiatu 
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mławskiego cieszą się tak dużym zainteresowaniem.  

Nadmieniła również, że przejście na emeryturę zadeklarowało 2 nauczycieli (z dniem 1 września 

2023 roku). Są również dwa urlopy dla poratowania zdrowia, 2 urlopy bezpłatne oraz 1 urlop 

związkowy (od kilku lat). 

Na chwilę obecną w szkołach prowadzonych przez powiat mławski jest 321 czynnych nauczycieli 

(bez nauczycieli urlopowanych) na 298,71 etatach (bez PODN). W Powiatowym Ośrodku 

Doskonalenia Nauczycieli łącznie etatów nauczycieli, pracowników administracji i obsługi jest 

12,88. W PODN, gdzie pracuje 16 doradców metodycznych przyznawana jest dodatkowa, 

oddzielna dotacja. Poza PODN na nauczycieli jest przyznawana subwencja oświatowa. 

W okresie wakacyjnym były awanse zawodowe. W Starostwie Powiatowym w Mławie zostało 

przeprowadzonych 6 egzaminów na nauczyciela mianowanego. Z Zespołu Szkół nr 1 było 3 

nauczycieli, w Zespole Szkół nr 2 – 1 nauczyciel, ze Specjalnego Ośrodka Szkolno-

Wychowawczego – 2 nauczyciele. Natomiast na nauczyciela dyplomowanego był jeden awans – w 

Kuratorium – nauczyciel ze Specjalnego Ośrodka Szkolno-Wychowawczego. Łącznie 7 nauczycieli 

uzyskało awans zawodowy.  

 

Pan Zbigniew Markiewicz- Wiceprzewodniczący Komisji 

Zapytał, jak wypadła analiza arkusza organizacyjnego pracy szkół przez Kuratorium Oświaty 

Delegaturę w Ciechanowie? 

 

Pani Bożena Tomkiel- Dyrektor Wydziału Edukacji i Zdrowia 

Powiedziała, że wszystkie arkusze były pozytywnie zaopiniowane. Oczekiwana jest opinia aneksów. 

Dodała, że praca we wszystkich szkołach ponadpodstawowych w Mławie będzie jednozmianowa. 

 

Pani Elżbieta Bieńkowska- Sekretarz Komisji 

Zapytała, ile wynosi średnia liczba uczniów w oddziale? 

 

Pani Bożena Tomkiel- Dyrektor Wydziału Edukacji i Zdrowia 

Odpowiedziała, że średnia wielkość oddziału to 25,75. W ubiegłym roku było to 24,56. W I Liceum 

Ogólnokształcącym - 26,52, w Zespole Szkół nr 1 – 25,04, w Zespole Szkół nr 2 – 25,09, w 

Zespole Szkół nr 3 – 24,85, w Zespole Szkół nr 4 – 27,13.  

 

Pani Elżbieta Bieńkowska- Sekretarz Komisji 

Powiedziała, że na chwilę obecną w szkołach podstawowych jest około 30-31 uczniów w klasach. 

Dotychczasowe oddziały uczniów z Ukrainy zostały rozbite i dzieci trafiły do poszczególnych klas 

z polskimi dziećmi.   

 

Pan Henryk Antczak- Członek Komisji 

Zapytał, jaka jest średnia liczba uczniów z Ukrainy w klasach szkół ponadpodstawowych w Mławie? 

 

Pani Bożena Tomkiel- Dyrektor Wydziału Edukacji i Zdrowia 

Odpowiedziała, że pełen oddział uczniów z Ukrainy powstał w Zespole Szkół nr 3, gdzie jest jeden 

oddział w liceum liczący 25 uczniów. Ogólnie ponad 50 uczniów z Ukrainy będzie uczęszczać w 

roku szkolnym 2023/2024 do mławskich szkół ponadpodstawowych. Jednak jest też odpowiednia 

klasyfikacja uczniów z Ukrainy. Jedni są uczniami jako uchodźcy z Ukrainy, a inni jako uczniowie 

z Ukrainy, którzy przyjechali do Polski przed wybuchem wojny. Różnica jest taka, że uchodźcy z 

Ukrainy mają 6 godzin tygodniowo nauki języka polskiego, natomiast uczniowie z Ukrainy 

mieszkający w Polsce wcześniej niż nastąpił wybuch wojny na Ukrainie (uczniowie obcokrajowcy) 

mają 2 godziny nauki języka polskiego. Do 15 osób w grupie są prowadzone lekcje języka 

polskiego dla takich uczniów. 

W roku szkolnym 2023/2024 dla uczniów z Ukrainy nie ma oddziałów przygotowawczych w 

szkołach ponadpodstawowych w Mławie. Na chwilę obecną jest 5 nowych uczniów, którzy 
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przyjechali z Ukrainy – to bardzo niewiele aby otwierać oddział przygotowawczy, tym bardziej, że 

nie jest pewne czy zostaną w powiecie mławskim. Nie mniej jednak zostali włączeni w oddział, w 

którym mieszczą się inni uczniowie z Ukrainy. 

 

Pani Elżbieta Bieńkowska- Sekretarz Komisji 

Dodała, że ciężko się pracuje nauczycielowi w klasie gdzie jest 30 uczniów i wśród nich są jeszcze 

nowi uczniowie z Ukrainy. 

 

Pani Bożena Tomkiel- Dyrektor Wydziału Edukacji i Zdrowia 

Powiedziała, że młodzież z Ukrainy podlegała takiej samej rekrutacji jak pozostali uczniowie, gdyż 

przystępowali do egzaminu ósmoklasisty.  

Elektroniczny system rekrutacji sprawdził się mimo wielu obaw z nim związanych z racji tego, że 

był po raz pierwszy obsługiwany. Był trochę późno wprowadzony, jednak nie za późno. Do systemu 

można było wprowadzać wnioski, a dopiero po zakończeniu roku szkolnego 2022/2023 dane ze 

świadectwa ukończenia szkoły podstawowej. Do 12 lipca było wprowadzanie wyników z 

egzaminów ósmoklasistów. Program dobrze funkcjonował i był dużym uproszczeniem pracy.  

W programie automatycznie były przeliczane wszystkie punkty otrzymane przez ucznia. System 

brał pod uwagę priorytety wyboru szkół przez kandydata (Priorytet I, Priorytet II, Priorytet III). 

Bardzo obiektywnie uczniowie przeszli rekrutację.  

 

Pan Zbigniew Markiewicz- Wiceprzewodniczący Komisji 

Zapytał, która z mławskich szkół ponadpodstawowych była najbardziej obciążona tym programem? 

 

Pani Bożena Tomkiel- Dyrektor Wydziału Edukacji i Zdrowia 

Odpowiedziała, że Zespół Szkół nr 4. Zostało najwięcej złożonych wniosków do tej szkoły.  

 

Pani Elżbieta Bieńkowska- Sekretarz Komisji 

Nadmieniła, że Zespół Szkół nr 4 w Mławie otrzymał tytuł „Złotej Szkoły NBP” w 2023 roku. 

 

Pan Zbigniew Markiewicz- Wiceprzewodniczący Komisji 

Powiedział, że w jego ocenie oddział uczniów z Ukrainy kosztuje więcej niż oddział uczniów z 

Polski. 

 

Pani Bożena Tomkiel- Dyrektor Wydziału Edukacji i Zdrowia 

Wyjaśniła, że z rządu polskiego jest dofinansowywanie na uczniów z Ukrainy. Na ukraińskie 

oddziały przygotowawcze dodatkowo otrzymywane było dofinansowanie (np. dla nauczycieli 

tłumaczy).  

 

Pan Zbigniew Markiewicz- Wiceprzewodniczący Komisji 

Zapytał, czy w Specjalnym Ośrodku Szkolno-Wychowawczym będzie przeprowadzany remont sali 

gimnastycznej? 

 

Pani Bożena Tomkiel- Dyrektor Wydziału Edukacji i Zdrowia 

Odpowiedziała, że tak. 
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Punkt 6 

Zapytania i wolne wnioski. 

 

Pan Marek Linkowski- Członek Komisji 

Zapytał, czy mławskim szpitalu jest problem z bakteriami w wodzie? Przy dwóch źródłach 

zaopatrzenia szpitala w wodę nie powinno być takiej sytuacji. 

 

Pan Zbigniew Markiewicz- Wiceprzewodniczący Komisji 

Powiedział, że nie zna odpowiedzi na to pytanie, jednak przy najbliższym spotkaniu z Dyrektorem 

SPZOZ w Mławie powinna zostać uzyskana odpowiedź. W mławskim szpitalu jest prowadzony 

remont starych instalacji wodnych, ogrzewania. 

Wtrącił również, że miejscowość Doziny po remoncie drogi będzie jedną z najładniejszych 

miejscowości w powiecie mławskim.  

 

Pan Henryk Antczak- Członek Komisji 

Zapytał, czy ta inwestycja w Dozinach jest już zakończona i jak szeroki jest pas zieleni pomiędzy 

jezdnią a chodnikiem? 

 

Pan Zbigniew Markiewicz- Wiceprzewodniczący Komisji 

Odpowiedział, że za około 2 miesiące powinna być zakończona inwestycja. Pas zieleni to około 70 

cm. Firma STRABAG jest firmą z doświadczeniem i bardzo fachowo wykonuje inwestycje. 

 

Pan Marek Linkowski- Członek Komisji 

Dodał, że odcinek drogi Głużek - Rumoka także jest bardzo dobrze wykonany przez firmę 

STRABAG. Nawierzchnia jest bardzo innowacyjna: asfalt z gumą. Droga ta posłuży przez bardzo 

długi czas. 

 

 

Punkt 7 

Zamknięcie posiedzenia. 

 

Pan Zbigniew Markiewicz- Wiceprzewodniczący Komisji 

Zamknął trzydzieste posiedzenie Komisji Rewizyjnej, podziękował członkom Komisji  

i zaproszonym gościom za udział w posiedzeniu. 

 

 

 

         Wiceprzewodniczący Komisji 

 

              Zbigniew Markiewicz 

 

 

 

 
Sporządziła: 

Agnieszka Wisińska 

31.08.2023 r. 

 


